
 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 referat: Tirsdag den 6. december 2022  

Klokken 17-19  
Afbud: Søren M. 

Mødeleder:  Sofie 

 

1. Godkendelse af referat 

godkendt 

2. Godkendelse af dagsorden 

godkendt 

3. Princip – Skole-hjemsamarbejde. Indledende drøftelse. Gældende princip – se bilag 

Der er brug for en revision ift at ”Meddelelsesbogen” skal indføres. Den er endnu ikke 
kommet – men vi ved den kommer. Hvordan kan princippet blive et redskab ift brugen af 
både meddelelsesbogen og Aula. Forsinkelsen af meddelelsesbogens digitale udformning i 
Odense kommune skyldes bl.a at datatilsynet har været inde over. Den skulle gerne starte 
op fra januar. Det er skolebestyrelsen der skal lave retningslinjen for brugen af 
meddelelsesbogen. 

Det gældende princip har været ude til drøftelse blandt skolens medarbejdere. De melder 
tilbage: 

- Tidsangivelsen omkring 8-15.30 opleves ikke nødvendigvis som dækkende – måske 
snarere noget med tilpasset medarbejdernes arbejdstid 

- De to årlige skole-hjemsamtaler – skal der være to eller kan det være op til vurdering 

- Er det skolens ansvar at skabe trivsel blandt forældrene? 

- Forældreinvolvering – medarbejderne oplever at de bruger alt for meget tid på Aula 
som går fra forberedelsen. Medarbejderne ønsker en specificering af forventninger og 
en form for ”hegn” omkring hvordan kommunikationen skal foregå. Det opleves at Aula 
ikke er et arbejdsredskab – det bliver mere en slags Social medie. Når man skriver ud 
for at informere så er der rigtig mange forældre der har en mening og et svar – som 
samlet set sluger rigtig meget tid. At Aula fx primært til orientering og ikke til lange 



 

 

diskussioner. Det er vigtigt at have fokus på hvad man som medarbejder lægger op til. 
Det at Aula er en app på telefonen kan også være med til at alle er lidt hurtigere på 
aftrækkeren. Oplevelsen af at Aula fylder for meget ses også i forældrekredse. Der er 
fokus på at svære samtaler tages mundtligt enten med fremmøde eller pr telefon.  

Det er afgørende at have dialogen omkring forventningsafstemningen ift hvordan der 
kommunikeres. 

Man kan også flytte noget adfærd ift. hvilken reaktion man har på den kommunikation 
der foregår – hvad virker og hvad virker ikke. 

Princippet kunne indeholde at Aula primært er til information og at man ellers kan 
bede om at blive ringet op. 

Det skal skrives ind at kommunikation mellem skole og hjem skal tages op på 1. 
forældremøde hvor forventninger afstemmes og der laves aftaler om hvor og hvornår 
man kommunikerer hvordan.  

Kan der være noget at hente ift om man bruger opslag eller besked – appellerer opslag 
i mindre grad til kommentarer end beskeder? 

Generel opdatering ift. at Intra, minUddannelse osv. skal skrives ud og 
meddelelsesbogen skrives ind.  

AJ skriver forslag til revideret princip og det tages op igen på et kommende møde.  

 

4. Status Velfærdens Fundament/Søren T. 

Søren har sendt den samlede rapport der er lavet på områdets ønsker. Der er en lang liste 
til de knapt 3 millioner der er til rådighed.  
Vi skal holde fast i de politiske ambitioner der oprindelig er. 
Man er nødt til at se de forskellige projekter i. Der er nødt til at være gennemsigtighed 
omkring økonomien. 
Priserne er steget i en grad der gør at byggeriet kommer til at ”æde” moderniseringspuljen 
i velfærdens fundament. 
Pavillonprojektets manglende økonomi grundet prisstigninger hører ikke hjemme i 
moderniseringspuljen. 
Der er et borgermøde på mandag. Sofie deltager 
Vi bør udfordre hvad der hører til i velfærdens fundament og hvad der ikke gør.  
Moderniseringspuljen er sat af til modernisering af skolen – ikke til at rede skærene fra 
byggeriets finansielle mangler. Ift den politiske beslutning der er taget får vi mindre end 
hvis vi ville have bygget i 2019 da bevillingen blev lavet.  
 

5. Status byggeri/Annette Se bilag 



 

 

Det er der råd til i byggeriets økonomi er det der i bilagene er den lille model. Der er reelt 
ikke noget valg, da det kun er det byggeri der er råd til. ”Resten” er så nødt til at blive 
finansieret et andet sted – og der peges der så på moderniseringspuljen i velfærdens 
fundament. 

I det der lige nu ligger i pipelinen er, at vi hverken får det vi er blevet lovet ift. byggeriet 
eller ift. velfærdens fundament. Søren vil anfægte dette i partnerskabsmøderne. Der skal 
laves en kanal ind til beslutningstagerne om, at vi ikke får det vi er blevet lovet, fordi man 
ikke vil prisfremskrive.  

 

6. Kontaktudvalg – valg af repræsentant samt suppleant 

Det er vigtigt at vi i bestyrelsen er obs på at klæde repræsentanten på ift hvad der nu må 
være på dagsordenen.  

Søren T. er repræsentant – Flemming er suppleant. 

7. Skolefoto 

Kvaliteten og servicen kan være udfordrende hvilket der også har været 
forældrehenvendelser på. Den aftale vi har med Dansk skolefoto er at vi som skole får 
fotobøgerne gratis og at vi får billeder af eleverne uanset om forældrene bestiller dem. Der 
er andre firmaer der udbyder fotografering. Skolebestyrelsen kan beslutte at man vil noget 
andet. Vi som skole har ikke nogen mening om det og har ingen økonomi i det. Skolen er 
ikke kontraktligt bundet af noget. Der er mange der er meget glade for fotobøgerne. 

Konklusion: det er et tilbud som man kan vælge ikke at tage imod – der gøres ikke 
yderligere. 

 

8. Meddelelser 
• Elevråd: 

• Skolen herunder: Indskrivning/Forårs-SFO: 75 (er endnu ikke helt afsluttet), 
personaleomsætning 1 har opsagt sin stilling, vi har ansat en kvindelig lærer                                            
elever: 5 indskrevet, 2 fraflyttet 

▪ Ordensregler: medarbejderne er glade for dem – men de oplever også, at de 
overtrædes ofte. Og hvad gør man så? Der skal være fokus på at reglerne 
skal ud og leve og hvordan kan det understøttes. Skal der også fra 
bestyrelsen sættes spot på sprogbrug?  

▪ Arbejds- og undervisningsmiljøet er udfordret af at der jævnligt er under de 
vedtagne 19 grader. 



 

 

• SFO – intet nyt. God stemning og glade børn og voksne. 

• Formanden:  

9. Hvad skal der informeres om? 

Dette punkt nedlægges fremadrettet og er ikke længere en del af de kommende 
dagsordenen. 

10. Punkter til næste møde 

Skole-hjem princippet – meddelelsesbogen 
Status på byggeri og velfærdens fundament 
Årshjulet: bring your own device princippet. 

11. Evt. 

Afbud til den 10.januar: Flemming og Marianne 
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